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Dagsorden skolebestyrelsesmøde, Maribo Skole 

Dato: 14.09.2023 kl 17.00 – 19.30 

Sted: Maribo Skole, Borgerskoleafdelingen.  

Forplejning: kaffe, te + let anretning 

Deltagere: Lena Faarbech, Peter Larsen, Jeannie Nielsen, Jeanette Refdahl, Jim Tach og Dorthe Holm for-

ældrerepræsentanter, Charlotte Lindhardt, Pernille Norddahl og Anders Jakobsen suppleanter, Thomas Nielsen 

og Lars-Erik Hansen medarbejderrepræsentanter, Mira, Saira og Laust elevrådsrepræsentanter, Andreas Kristi-

ansen, Anne Bonde Andersen og Henrik Andreasen skoleledelse 

Fraværende:  Jeanette, Dorthe, Anders, Lena 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Sagsfremstilling:  

Godkendelse af dagsorden  

Beslutning: 

Godkendt – velkommen til elevrådsrepræsentanterne Saira og Mira fra Blæsenborg og 

Laust fra Borgerskoleafd. 

2. Meddelelser – bilag. 

Sagsfremstilling: 

Meddelelser fra formandskabet og fra skolens ledelse, faste oplysninger lagt som skriftlig 

information samt oversigt på bestyrelsens deltagelse i forældremøder.  

Beslutning: 

Fra formanden: Peter og Lena arbejder videre med ”talepapiret” til brug ved forældremø-

der.                                                                                                                        

Fra skoleledelsen: præcisering vedr. stillingsopslag på lærere og pædagoger bla. i forhold 

til puljemidler.                                                                                                       

Orientering omk. lokaleopmærksomheder i forhold til LIS.                                          

Affaldssortering vil ske i de enkelte klasser, hvor elever og medarbejdere skal stå for sor-

teringen. Ordningen forventes at gå i gang i okt/nov. 

 

3. Meddelelser – elevråd. 

Sagsfremstilling: 

Meddelelser fra elevråd.   

Beslutning: 

Borgerskoleafd.– opmærksomheder fra årets første møde, hvor elevrådet har Laust 9. 

årg. som formand – Kalle og Lukas fra 7. årg. som næstformænd. Elevrådets budget på 

10.000,- er desværre allerede reduceret grundet hærværk i elevværksted. Elevrådet 

drøfter hvordan trivslen kan blive bedre, motivationsvejleder kunne måske hjælpe med 

at få eleverne mere i skole og i trivsel. Mobilfri skole – der er udfordringer med at få ele-

verne til at afleverer telefoner – det drøftes på kommende elevrådsmøde. Elevrådet tæn-

ker i om der ved skolerne som lukker er frikvartersredkaber som kan komme andre til 
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gavn. Saira og Mira valgt på Blæsenborg begge fra 6. årgang – elevrådet har drøftet øn-

sker til ex. nye møbler i klasserne. Overskud fra emneuge går til klassekasserne, der er 

åbent hus torsdag aften, hvor der er boder med salg.                                                  

6. årg. har været til atletikstævne og klaret sig godt. Elevrådet ser frem mod fælles moti-

onsdag før efterårsferien.  

4. Årsmøde Skole og Forældre. 

Sagsfremstilling: 

Formandskabet ønsker afklaring af deltagelse i årsmøde, hvor skolen har to pladser. 

Beslutning: 

Peter og Lena deltager 

 

 

5. Fremtidens skole, Folkeskolestrategi version 2.0 samt STUK-tilsyn 
bilag. 

Sagsfremstilling: 

Byrådet har i sin aftale for valgperioden peget på nogle fokusområder (fyrtårne) – her-

iblandt Fremtidens skole. Fremtidens skole er endnu ikke beskrevet, men vil for skolerne 

blive udmøntet i en ny version af folkeskolestrategien. Lolland kommunens skolevæsen 

er i løbet af foråret og sommeren sat i tilsyn fra STUK (Styrelsen for undervisning og 

kvalitet). Det betyder at der skal udarbejdes en handleplan, som viser hvorledes man 

tænker at forbedre - Det faglige niveau, Løfte trivslen samt gøre folkeskolen som det na-

turlige valg for forældrene. Børne- og Skoleudvalget har gennemført et kickoff møde for 

alle ansatte og interessenter omk. folkeskolen i LK. Efter dette møde er skolerne sendt 

hjem og skal arbejde med hvordan vi løfter disse opmærksomheder. Skolebestyrelsen vil 

i perioden 31. aug. til 21. sept. skulle give udtalelse til handleplanen, som skal endelig 

godkendes i byrådet den 12. okt. Der ligger en del information under dagsorden fra 

Børne- og Skoleudvalgets møde 17. aug.). På skolebestyrelsesmødet uddybes og der ta-

ges en drøftelse af betydningen for Maribo Skole. Punktet har været drøftet på august 

mødet og tages op igen mhb på udarbejdelse af udtalelse 

Beslutning: 

Drøftelse af handleplanen og dens indhold – udkast udarbejdes via formandskabet. 

 

6. Mobilfri skoletid - bilag. 

Sagsfremstilling: 

Skolebestyrelsen behandler princippet vedr. mobilfri skoletid med henblik på revidering 

og godkendelse. Under punktet vil Anne Bonde og Lars-Erik Hansen fremdrage opmærk-

somheder drøftet af personalet i udskolingen. 

Beslutning: 

Generel opmærksomhed fra udskolingen omk. et forsøg med helt mobilfri skole fra uge 

42 og frem, evt. til uge 6. Der findes en løsning omk. betaling i kantinen, hvor eleverne  

bruger telefonen som betaling. Telefonen vil fortsat skulle bruges til ex. oplæsning eller 

til dokumentation i uv. eller lign. Der er ikke udfordringer i forhold til princippet – men 

det bliver mere et spørgsmål om at få alle elever til at afleverer. Udfordringen er smart-
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ure som er udbredt helt ned i de yngste klasser, hvor der sker opkald og sendes beske-

der. Der er opmærksomhed på de mange funktioner som urerne har og hvad det kan be-

tyde for skolehverdagen. Der er i bestyrelsen opbakning til at der laves forsøg med mo-

bilfrihed i udskolingen. Princippet udvides til, at omhandle smart-ure for 0. – 6. klasse. 

Der skal kommunikeres ud omkring dette.   

 

7. Budget 2024 – bilag. 

Sagsfremstilling: 

Skolebestyrelsen skal give udtalelse til budget 2024, der henvises www.lolland.dk (Kom-

mune – Økonomi og fakta – Budgetforslag 2024). Det skal bemærkes at det er store do-

kumenter så undgå print. På mødet præsenteres betydning for Maribo Skole som grund-

lag for drøftelse og udtalelse. Frist for udtalelse er tirsdag den 19. sept. 

Beslutning: 

Skolebestyrelsen udarbejder høringssvar, hvor vægten ligger på vigtigheden af at ele-

verne har et 10. klasses tilbud som kan gøre dem parate til ungdomsuddannelse. Udkast 

høringssvar rundsendes. 

8. Årshjul – herunder plan for behandling af principper – bilag. 

Sagsfremstilling: 

Oplæg til årshjul – drøftes i forhold til plan for behandling af principper og handleplan. 

Beslutning: 

Principper – 3. kvartal mobilfriskole. Kommunikation på 4. kvartal og røgfri på 1. kvartal. 

 

9. Ledig plads i skolebestyrelsen.  

Sagsfremstilling: 

Bestyrelsen udpeger suppleant som indtræder på den ledige plads i bestyrelsen efter 

Nina Thyes udtræden. 

Beslutning: 

Charlotte Lindhardt 

 

 

10. Kommende møde – den 25. okt.  

Sagsfremstilling: 

Punkter til kommende møde 

Beslutning: 

Indskrivning, handleplaner, princip for kommunikation. 
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11. Evt. 

Sagsfremstilling: 

Intet. 


